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Protokół  

z posiedzenia Podzespołu  problemowego ds.  zamówień publicznych  

Rady Dialogu Społecznego  

z dnia 8 lutego 2024 r . 

 

Miejsce posiedzenia: Centrum Partnerstwa Społecznego „Dialog” im. A. Bączkowskiego, sala A, ul. 

Limanowskiego 23 w Warszawie. 

Przewodniczący: Grzegorz Lang, w zastępstwie za Przewodniczącego Podzespołu problemowego ds. 

zamówień publicznych, FPP. 

W posiedzeniu wzięli udział: Małgorzata Wójcik, Dyr. w Biurze Pełnomocnika Rządu ds. 

Niepełnosprawnych w Ministerstwie Rodziny i Polityki Społecznej; Przemysław Grosfeld, Za-ca Dyr. 

Dep. Doskonalenia Regulacji Gospodarczych w Ministerstwie Rozwoju i Technologii; Hubert Nowak, 

Prezes Urzędu Zamówień Publicznych;  Brygida Brańko Za-ca Dyr. Dep. Prawnego, Urząd ds. 

zamówień publicznych; członkowie zespołu oraz zaproszeni goście i eksperci.  

Porządek obrad obejmował: 

1. Dyskusja o zgłoszonych  przez członków podzespołu propozycjach zmian Ustawy z dnia 11 

września 2019 r. Prawo zamówień publicznych.  

2. Sprawy różne. 

                                      

Ad 1  

Grzegorz Lang, FPP;  powitał uczestników spotkania i zadał pytanie czy ktoś ma uwagi co do porządku 

obrad.  

Jakub Kus, OPZZ; poprosił o doprecyzowanie tematu posiedzenia, tj. czy tematem będzie 

harmonogram prac Podzespołu, czy uwagi do Ustawy z dnia 11 września 2019 r. Prawo zamówień 

publicznych.  

Grzegorz Lang, FPP;  zaproponował, by temat posiedzenia skupiał się na prezentacji przesłanych przez 

organizacje propozycji do ustawy, a w dalszej części, aby zaplanować robocze prace w gronie 

zainteresowanych tymi propozycjami, być może w trybie e-mailowym. Powiedział, że temat 

harmonogramu prac podzespołu, zostanie podjęty przez Przewodniczącego podzespołu. Następnie 
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dokonał prezentacji propozycji zmian Ustawy Prawo zamówień publicznych, z uwzględnieniem 

nadesłanych przez organizacje uwag. Przedstawiona prezentacja stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

Ustalono, że prezentacja zostanie rozesłana członkom zespołu oraz ustalono, że będzie możliwe 

nadesłanie kolejnych propozycji  do ustawy wraz z zaproponowaniem konkretnych przepisów.  

Hubert Nowak, Prezes Urzędu Zamówień Publicznych; powiedział, że proponowane propozycje są 

dogłębne. Dodał, że Urząd nie kwestionuje samych propozycji. Wyraził opinię, że w momencie kiedy 

Urząd uzyska komplet informacji od interesariuszy rynku oraz od Ministerstwa Finansów, wtedy w 

odpowiedzialny sposób będzie możliwa zmiana proponowanych zapisów. Zaznaczył, że sam Urząd 

planuje dokonać pewnego przeglądu Ustawy prawo zamówień publicznych. Wspomniał o ankiecie, do 

której zapraszano poszczególnych interesariuszy do wypowiedzenia się i na dzień dzisiejszy otrzymano 

ok 1200 odpowiedzi. 

W dalszym toku posiedzenia:  

a) strona pracodawców podniosła następujące kwestie:  

- kary umowne - przedstawicielka pracodawców zaproponowała, aby kary były symetryczne dla obu 

stron, zarówno dla wykonawcy jak i dla zamawiającego,  

 - udzielanie gwarancji na zamówienia publiczne na roboty, w tym przede wszystkim budowlane. 

Zwrócono uwagę na wysoki poziom gwarancji całego wykonanego zadania,  

b) strona pracowników zwróciła uwagę na następujące kwestie:  

- wymiar społeczny zamówień publicznych, w tym na warunki wykonywania zleceń, aby były zgodne 

z przepisami i aby z dobrodziejstw finansów publicznych nie mogli korzystać pracodawcy, którzy 

nagminnie łamią zbiorowe i indywidualne prawo pracy,  

- wzięcie pod uwagę implementacji Dyrektywy unijnej o minimalnym adekwatnym wynagrodzeniu, w 

kontekście prac nad zmianami ustawy o zamówieniach publicznych, w tym klauzuli społecznej, 

dotyczącej objęcia wykonawcy układem zbiorowym pracy, jako jednego z kryterium oceny oferty. 

Tomasz Chudobski, FPP; zaproponował możliwość spotkania autonomicznego, podczas którego 

można by wypracować propozycje konkretnych przepisów. 

Grzegorz Lang, FPP, wobec wyczerpania porządku obrad zamknął posiedzenie. 

             Grzegorz Lang 

              / -  / 

                                                                                        Z up. za przewodniczącego Podzespołu 

  Sporządziła Paulina Knapik 

                    / -  / 

Biuro Rady Dialogu Społecznego 


